
2002. augusztus 29. 7 SZARVAS ÉS VIDÉKE

Önök �
Szarvas 4.
számú kör-
z e t é n e k
1576 vá-
l a s z t ó p o l -
gára � a
r e n d s z e r -
váltás utáni

három önkormányzati választáson
szavazataik többségével eddig
mindíg a képviselõjüknek válasz-
tottak. Köszönöm irántam megnyil-
vánuló 12 éves megtisztelõ bizal-
mukat. Megkereséseik és nagyszá-
mú ajánlószelvényük alapján dön-
töttem ismét úgy, hogy újabb négy
évre vállalom Szarvas Város Önkor-
mányzatában a képviselõi munkát
és az Önök jelöltjeként ismét támo-
gatásukat kérjem szavazataik segít-
ségével a 2002. október 20-i önkor-
mányzati választásokon. Köszö-
nöm, hogy eddigi megméretteté-
seim során rám szavazva Önök
úgy gondolták, hogy a választó-
kerületben élõ és dolgozó, párto-
kon kívüli ember legyen a képvise-
lõjük.

Az Önök akaratából vagyok fo-
lyamatosan résztvevõje a helyi köz-
életnek, melyben tõsgyökeres szar-
vasi lokálpatriótaként a helyi ügye-
kért való tenniakarásomat életem-
mel, munkámmal és eredményeim-
mel talán sikerült bebizonyítanom.
Eddig is alkotó módon vettem részt
a körzet és a város arculatának a
formálásában, fejlesztésében, van
alkotó munkásságomnak maradan-
dó nyoma és remélem, hogy ezáltal
elhihetõ rólam, hogy amit mondok,
ígérek, azt képviselõként, mint ed-
dig is tettem, meg tudom valósíta-
ni. Képviselõként szolgálni Szarvas
fejlõdését, szervezni a város életét
nem könnyû feladat. Munkámat
mindenkor a jó szándék és az az
õszinte meggyõzõdés vezette, hogy

Választkörzetem
Tisztelt Polgárai!

amit teszek, polgártársaim jólétéért
történik valamennyiünk érdeké-
ben. Célom, hogy a szarvasi embe-
rek jól érezzék magukat és szeres-
sék városukat. A következõ önkor-
mányzat akkor szolgálja a város la-
kóit, ha képviselõi konstruktív al-
kotóerõt képesek felmutatni. Ehhez
a szakmai tapasztalat és a hozzáér-
tés a legfontosabb. Az akarat kevés,
pozitív gondolkodás, és fõleg tettek
kellenek.

A helyi életminõség javításának
alapja a versenyképes helyi gazda-
ság. Szarvas polgárainak jólétét a
munkahelyteremtés szempontjait
elõtérbe helyezõ önkormányzati
gazdasági stratégia alapozhatja
meg. Úgy gondolom, hogy a Szarva-
son élõk elsõsorban a munkahely-
teremtést várják el az önkormány-
zattól. Olyan tõkeerõs vállalkozói
munkahelyekre vágynak, amelyek-
tõl remélhetik sorsuk jobbrafordu-
lását. Szerintem ezért agilis, felké-
szült önkormányzati képviselõkre
van szükség, akikkel nem elvesz-
nek, hanem inkább teremtõdnek a
munkahelyek. Fokozni kell a város
népességmegtartó erejét, a fiatalok
helyzetét pedi g  m u n k a h e l y e k ,
munkalehetõségek teremtésével
k e l l  j a v í t a n i .  S z e r e t n é m ,  h a  a
mostani önkormányzati választá-
si kampány éppen ezekrõl a kérdé-
sekrõl szólna.

Megbízatásom lejártával õszinte
tisztelettel megköszönöm munkám-
hoz nyújtott segítségüket, tanácsa-
ikat, a türelmüket és a bizalmat, az
együttmûködésüket.

Kérem, hogy továbbra is bízza-
nak bennem és támogassanak kö-
zös várospolitikai céljaink megfo-
galmazásában. Köszönettel és to-
vábbi bizalommal:

Bõdi János
önkormányzati képviselõ és

képviselõjelölt

Dr. Pe-
csenye Er-
zsébet, 46
éves, egyé-
ni ügyvéd,
Zrínyi u.
62. alatti la-
kos vagyok.

A 4. szá-
mú választókörzet független képvi-
selõjeként szeretném e közigazgatá-
si terület lakóinak és környezeté-
nek elõrehaladását szolgálni.

Sem országos, sem helyi pártér-
dekek, politikai csatározások nem
kerekedhetnek felül a körzet vá-
lasztópolgárainak érdekein.

Pártoktól függetlenül, nem felül-

Tisztelt Választók!
rõl vezérelve � központilag irányít-
va �, minden ember érdekét, kérel-
mét figyelembe véve, szélesebb
körû képviselet ellátására nyitot-
tabb a lahetõség, mint pártérdekek
között. Így részemre a döntések
meghozatalánál csak a magam lel-
kiismerete, laikussága és végzettsé-
gemnél fogva a jogszabályok kere-
te szabhat határokat, s egyéni, önös
gazdasági érdekek sem vezérelnek.

Amennyiben a fentiek alapján
úgy gondolják, hogy érdekeik kép-
viseletével megtisztelhetõ vagyok,
kérem szíveskedjenek ajánlásaik-
kal és október 20-án szavazataikkal
ezen célok elérésére feljogosítani.

dr. Pecsenye Erzsébet

Kezdõdik a választási kampány Kire szavazzunk?
Ez az önkormányzati választás leg-

fontosabb kérdése, melyre igen rövid
válasz is adható: pártállástól függetle-
nül szavazzunk arra, aki az elmúlt évti-
zedben kisebb vagy nagyobb közösség
elõtt bizonyította, hogy méltó a biza-
lomra. Kissé konkrétabban fogalmazva
� a teljesség és a kizárólagos igazság
igénye nélkül � szavazzunk arra a pol-
gármester-,  és önkormányzati képvise-
lõjelöltre, aki az alábbi követelmények-
nek megfelel:

� a közérdek érvényesítése iránti
elkötelezettségét nem csak szavakban
vállalta, hanem tettekkel is bizonyítot-
ta;

� szakmájában, szûkebb környeze-
tében elismert személy, mint vállalko-
zó, eredményes;

� ha eddig is részese volt a város
vezetésének, hajlandó számot adni ar-
ról, hogy önmaga és/vagy szûkebb csa-
ládja milyen önkormányzati vagyont
szerzett, vagy milyen önkormányzati
ingatlant bérel?

� amennyiben pártok jelöltje, vállal-
ja annak politikai, várospolitikai prog-
ramját;

� nem tekinti magát tévedhetetlen-
nek, kifejezetten rossz döntéseiért haj-
landó a nyilvánosság elõtt is elnézést
kérni;

� politikai ellenfelét ellenfélnek és
nem ellenségnek tekinti;

� választott tisztségét szolgálatnak
tekinti;

� betartja a törvényeket, fellép a tör-
vénysértés minden formája ellen;

� nem köt elvtelen kompromisszu-
mot;

� vállalja, hogy végzett munkájáról
rendszeresen beszámol választóinak.

Kire ne szavazzunk?
Pártállástól függetlenül arra, aki:
� a fenti követelményrendszernek

az eddigi tapasztalatok alapján nem
felel meg;

� számára az ajánló párt vagy szer-
vezet csak eszköz a pozíció megszerzé-
sére;

� pártja támogatásával korábban
tisztséget szerzett, de a pártból dezer-
tált.

Nagyon gondoljuk meg
Nagyon gondoljuk meg azon szemé-

lyek újraválasztását, vagy pártlistán
történõ beválasztását a képviselõtestü-
letbe, akik annak már 3 cikluson ke-
resztül folyamatosan tagjai voltak. Úgy
gondolom, hogy ezen képviselõknek

köszönjük meg 12 éves munkájukat, fá-
radozásukat és dolgozzanak továbbra
is a városért, hiszen erre még számos
más területen van lehetõség.

Véleményem indoklását a képvise-
lõtestület elmúlt négy évi munkájában
tapasztaltak adják.

Képviselõtestület 1998-2002
Tekintsük át a 18 fõs képviselõtes-

tület összetételét abból a szempontból,
hogy ki és hány ciklusban volt tagja a
testületnek.

Az 1998. évi választáson 7 új tag ke-
rült a testületbe, de ebbõl csak 3 fõ

Hetényi István, Tusjak Tamás és
Závoda Ferenc volt az, aki korábban
nem vett részt a testület munkájában,
míg 4 fõ Földesi Zoltán, mint ország-
gyûlési képviselõ, Dr. Gyalog Sándor,
mint jegyzõ, Kiszely Mihály és
Sonkolyné Szekerczés Margit, mint bi-
zottsági külsõ tagok részt vettek koráb-
ban is a testület munkájában.

Két ciklusban volt képviselõ:
Dr. Bagi László, Galambos Imre,

Giricz Katalin, Kozák Imréné, Dr. Len-
gyel Albert.

Három ciklusban, tehát 1990 óta fo-
lyamatosan tagja a testületnek:

Babák Mihály, Dr. Bencze Sándor,
Bõdi János, Dr. Demeter László, Dr.
Molnár Mihály, Stafira Sándor.

Egyértelmû tehát, hogy kialakult egy
nagyon szûk kör, amely egymás között
intézi a város ügyeit, s a csoportszel-
lemnek megfelelõen szinte teljes egy-
ségben. Itt már nincs különbség párt és
párt között, a béke teljes, ami nem len-
ne baj, ha nem a közérdek rovására ala-
kult volna ki.

Még emlékszem az 1994-98-as évek-
re, amikor a Fidesz-MPP, az FKgP és az
MSZP helyi szervezetei egymás után
nyilatkozatban ítélték el az MDF kire-
kesztõ politikáját.

Semmi nem változott, de mindenki
hallgat, aki pedig szól azt közös polgá-
ri akarattal a szocialisták statisztálása
mellett elhallgattatják.

Ki gondolta volna 4 évvel ezelõttt,
hogy az akkori ellenzék 2000-ben meg-
szavaz egy olyan határozatot, hogy 70
millió forintot fizet egy olyan létesítmé-
nyért, mely 2004-ben az érvényes szer-
zõdések szerint ingyenesen a város tu-
lajdonába kerül?

Ki ezért a felelõs? Ezt a képviselõtes-

tületben senki nem vetette fel. Csak a
közíró. Az meg nem számít!

Vagy gondoltunk arra 4 évvel ez-
elõtt, hogy a beígért elszámoltatás el-
marad?

Hogy a megválaszolatlan kérdések
még 4 év elteltével is zavarossá teszik
a helyi közéletet?

Hogy a képviselõink teljes egység-
ben utasítanak el egy, a törvényes rend
és a közérdek érvényesítését szolgáló
javaslatot?

Ha belegondolunk nincs ebben sem-
mi különös, hiszen az ügyekben legin-
kább érintettek még mindíg döntési
helyzetben vannak.

A múlt és a jelen alapvetõ problémá-
inak felvetése és megoldása, vagy a
megoldás keresése helyett 4 éven át
folyt az ünneplés, meg a sikerpropa-
ganda: ha valaki van, akkor mi va-
gyunk!

Vagyunk, mert a pályázatok sorát
nyerjük � hála a fideszes kormánynak
és a polgári vezetésû önkormányzat-
nak.

Épül és szépül a város
�... ma dinamikusan fejlõdõ nagyvál-

lalatai és kisebb vállalkozásai révén
motorja a Körös-szögi Kistérség fejlõ-
désének.�

�A rangos turisztikai rendezvényei
... révén fesztivál várossá vált.�

Amikor az általános fejlõdést nem
vitatom, való igaz: kell némi cirkusz a
népnek is, de a reklám arról nem szól,
hogy az ipari parkunkba � mely papí-
ron létezik � milyen nagyságú hazai
vagy külföldi tõkebefektetés történt.

Ámítják a város lakosságát és a kí-
vülállókat is, amikor azt állítják, hogy

�2000-ben megállt a korábbi demog-
ráfiai trend, mára csaknem ezerrel több
az ideköltözõk száma, mint az elván-
dorlóké.� (Népszabadság �Dél-Alföld
melléklete: 2002. március 21.) A kimu-
tatott növekedés az egész országban
abból ered, hogy a 2001. évi népszám-
lálásnál figyelembe vették a nemzetkö-
zi vándorlás adatait is. A visszamenõ-
leges korrekción a KSH most dolgozik.

A város hiteles demográfiai adatai
pedig a következõk:

� lakónépesség 2001. január 1.
18789 fõ. 2002. január 1. 18563 fõ.

Az elmúlt évben tehát 226 fõvel
csökkent a város lakónépessége. Ezen

belül a vándorlási különbözet: mínusz
68 fõ.

� állandó népesség 1998. január
1. 18641 fõ. 2002. január 1. 18199 fõ.

Az elmúlt 4 évben a város állandó
népessége 442 fõvel csökkent.

És még egy döbbenetes adat: a pol-
gári kormány családtámogatási politi-
kája ellenére Szarvas városában 2001-
ben 145 � azaz egyszáznegyvenöt �
volt az élveszületések száma. Ez min-
den idõk negatív rekordja!

Errõl nem szól a sikerpropaganda,
meg arról sem, hogy a város legégetõbb
gondjai közül egyet sem oldottak meg,
vagy érdemben még nem is közeledtek
a megoldáshoz:

� nincs az iskolavárosban strand és
uszoda;

� a városi piac a középkori állapo-
toknak felel meg;

� meg sem kezdõdött a 44-es fõút-
vonal elkerülõ szakaszának megépíté-
se;

� a városközpont közlekedési és
parkolási gondjainak megoldására ér-
demben semmit nem tettek;

� a gazdaság fejlesztése érdekében
érdemi intézkedéseket nem tettek, a
kereseti viszonyok nem javultak, nem
javult a város népességmegtartó képes-
sége.

Ez a testület nem tudott szembenéz-
ni a múlttal, se a jelen valóságával,
ezért � ebben az összetételben � alkal-
matlannak tartom a jövõbeni feladatok
megoldására.

Friss erõket a
képviselõtestületbe!

Teljesen új összetételû és szellemi-
séget képviselõ testületre van szüksé-
ge a városnak, mely képes szakítani
minden eddigi dogmával, új célokat tûz
ki, új módszereket alkalmaz, s az elem-
zõ, tervezõ munkába, majd a célok
megvalósításába bevonja a város po-
tenciálisan meglévõ szellemi és anyagi
erõforrásait.

Az érdemi változás lehetõsége, a vá-
rosért tenni tudó és tenni akaró városi
értelmiség kezében van.

Kérdés, hogy e rétegbõl lesz-e 10-15
személy, aki pártoktól független civil
szervezet jelöltjeként, vagy egyéni je-
löltként indul az õszi önkormányzati
választáson.

Józsa Lajos

Küldöttgyûlés után
Eredetileg nem kívántam közreadni

a szarvasi szocialisták küldöttgyûlése
résztvevõinek írt levelemet, a közgyû-
lésük azonban meggyõzött ennek szük-
ségességérõl.

Vélt hatalmi pozíciójukban olyan
messze mentek, hogy nem állítanak
mást, mint, hogy egyetlen személy po-
litikai hovatartozása a záloga ütemes
fejlõdésünknek.

Ez a személy pedig a szocialisták pol-
gármesterjelöltje.

Világossá vált, hogy a szocialisták
folytatni kívánják az általuk korábban
már kifogásolt kormányzati politikát,
miszerint az állami pénzek elosztásá-
nál, a pályázatok elbírálásánál elõny-
ben részesítik azokat az önkormányza-
tokat, melyeket az õ embereik vezet-
nek.

Ennek megfelelõen Földesi úr kije-
lentette: �... a jelenlegi polgármester
már nincs abban a helyzetben, s õsztõl
Domokos László országgyûlési képvise-
lõnek sem lesz módja, hogy úgy segít-
se a várost, ahogyan az eddigi években
tette.� (Békés Megyei Hírlap, 2002. au-
gusztus 3. �Földesi a polgármesterje-
lölt�)

Világos tehát a választóknak szóló
üzenet: vagy szocialista polgármester,
vagy ugrik a pénz! Ez akár kisebbfajta
zsarolásnak is megfelel.

Különben pedig egy országgyûlési
képviselõ, egy Szarvas nagyságú város-
ban ne vállaljon polgármesterséget,
mert a feladatok ellátása � tisztesség-
gel és megnyugtatóan � külön-külön is
teljes embert igényel.

Józsa Lajos
És most következzék a levél:
Magyar Szocialista Párt Szarvasi

Szervezete küldöttgyûlésének
Tisztelt Küldöttek! Hölgyeim és Ura-

im!
A Békés Megyei Hírlapból értesül-

tem arról, hogy 2002. augusztus 1-jén
tartják küldöttgyûlésüket, melyen dön-
teni kívánnak a polgármesterjelölt és
a képviselõjelöltek személyérõl. Jelöl-
tekben nem lesz hiány, meg a jelöltek
és pártjuk dícséretében sem. Most hir-
telen lesz üzenetük a város választópol-
gárai felé, felejtve azt, hogy az elmúlt
4 évben a város közügyeit illetõen sem-
milyen mondanivalójuk nem volt!

Nem kérhetõ számon, hogy a 12
pontos programjukat nem teljesítették,
mert nem kerültek helyzetbe, de azt
igen, hogy a lakossággal való kapcso-
lat javítása és az elszámoltatás terén azt
sem tették meg, amit megtenni köteles-
ségük lett volna.

Önök behódoltak a hatalomnak, te-
ret engedtek a közérdekkel szemben a
csoportérdekek érvényesülésének.

Önöktõl � mint lényegében egyetlen
számottevõ szarvasi ellenzéki párttól �
elvárható lett volna, hogy a �polgári
erõkkel� szemben � a szabad sajtóval
együtt, ha van szabad sajtó � ellensúlyt
teremtsenek a regnáló helyi hatalom-
mal szemben.

Kérdezhetik: mindehhez mi köze
van Józsa Lajosnak?

Azonkívûl, hogy mint szarasi válasz-
tópolgár jogosult arra, hogy ebben a
formában még ezen a fórumon is el-
mondhassa véleményét, csupán annyi,
hogy:

� 1998 elõtt � mint közíró � cikke-
immel hozzájárultam a Demeter féle
városvezetés leváltásához, továbbá

� az 1998-as önkormányzati válasz-
tásokra én írtam meg a helyi szocialis-
ták programját, amit valószínûleg csak
nagyon kevesen tudnak.

� az Önök 1994-98 év közötti helyes
� és mára több ponton elfelejtett vagy
megtagadott � politikája mellett, némi
közöm van ahhoz, hogy a 98-as válasz-
tások eredményeként 2 szocialista kép-
viselõvel több ülhet a város képviselõ-
testületében.

Lehetséges, hogy szavaimat túlzot-
tan keménynek, talán sértõnek, netán
igaztalannak tartják.

Szeretnék mindenkit megnyugtatni:
véleményemet kellõen megalapozott
érvek és bizonyítható tények alapján
alakítottam ki.

Az elmúlt 4 évben 12 esetben írás-
ban fordultam a helyi szocialistákhoz
segítséget kérvve a közügyek rendezé-
se, a demokrácia, a tisztesség, a közér-
dek érvényesítése érdekében vívott
küzdelemhez. Kéréseimre és javaslata-
imra soha és senki nem reagált!

Türelemben, toleranciában elmen-
tem a végsõ határig, de az Önök vona-
lán már nincs tovább.

A továbbiak a város választópolgá-
raira, különösen pedig arra a 2-3 ezer
választóra tartozik, akik bizalmukkal
eddig a szocialistákat tüntették ki.

Köszönöm a figyelmüket!
Józsa Lajos

S t a f i r a
Árpád va-
gyok Szar-
vason szü-
l e t t e m
1976-ban.
Általános
és közép-

iskolai tanulmányaimat  szülõ-
városomban végeztem. Érettsé-
gi után a Szegedi Tudomány-
egyetem Bölcsészettudományi
(SZTE) Karán középiskolai taná-
ri diplomát szereztem 2001-ben.

Jelenleg utolsó éves hallgató
vagyok a SZTE Gazdaságtudo-
mányi Karának távoktatási tago-
zatán indított �európai tanulmá-
nyok szakirányú továbbképzés
menedzsment szakirány � kurzu-
sán. A képzés célja, Magyaror-
szág európai integrációját vala-
milyen módon elõsegítõ szak-
emberek számára áttekintést
adni az Európai Unió intézmény-
rendszerérõl, tevékenységi
terüketeirõl, megismertetni a
menedzsmentet a startégia kér-
déseivel  európai összefüggés-
ben.

Államilag elismert angol és
német nyelvvizsgával rendelke-
zem.

Nõtlen vagyok. A Vajda Péter

Magyar Szocialista Párt

Tisztelt Szarvasi
Választópolgár

1. sz. választókörzet
Gimnázium és Szakközépiskolá-
ban vagyok óraadó történelem
tanár. Ezenkívül a Stabák
Agroline Kft. alkalmazottjaként
is dolgozom.

A Magyar Szocialita Párt je-
löltjeként az 1. számú választó-
körzetben indulok az õszi ön-
kormányzati válaszásokon a
képviselõi mandátum megszer-
zéséért. Úgy gondolom, hogy a
választókörzet fejlesztésének
megvannak a speciális feladatai,
melyek megoldása csak együtt
az ott élõkkel szoros kapcsolatot
kiépítve és megtartva  közösen
lehet megvalósítani.

Ha bizalmukkal megtisztel-
nek, szavazataikkal segítenek, a
választókörzet képviselõjeként
eredményesen tudnék tevé-
kenykedni  az önök javára.

  STAFIRA ÁRPÁD
képviselõjelölt

 ��
Képviselõjelöltjeinkkel így

STAFIRA ÁRPÁD-dal és vala-
mennyi segítõtársammal egy
csapatot alkotunk. Céljaink azo-
nosak az Önével. STAFIRA ÁR-
PÁD megválasztásával az 1. szá-
mú körzet és a város is csak jól
jár.                FÖLDESI ZOLTÁN

polgármester jelölt

AZ ORSZÁGNAK VAN SZAVAHIHETÕ KORMÁNYA
A VÁROSNAK LEGYEN

SZAVAHIHETÕ VEZETÉSE
AZ 1. SZÁMÚ KÖRZETNEK PEDIG FIATAL,

AGILIS TETTREKÉSZ KÉPVISELÕJE!

2. sz. egyéni vk.: Sonkoly Mátyás
üzemszervezõ agrármérnök

1 9 5 4 -
ben szület-
tem Szarva-
son. Szüle-
im tõsgyö-
keres szar-
vasiak.  A
Mezõgazda-
sági Szak-
középisko-

lát Orosházán végeztem. 1976-ban
a DATE Szarvasi Fõiskolai Karán
meliorációs üzemmérnöki diplomát
szereztem. 1985-ben a Gödöllõi Ag-
rártudományi Egyetemen üzem-
szervezõ agrármérnöki diplomát
kaptam.

Szakmámban négy éven át dol-
goztam a Tiszántúli Meliorációs Vál-
lalat szarvasi központjában. 1980-
tól a Szarvasi KOMÉP Kft-ben mint
kertészeti ágazatvezetõ tevékeny-
kedem.

Nõs vagyok, kisfiunk hétéves. A
Jókai úti lakótelepen lakom.

Munkahelyemen feladatom a vá-

Tiszta várost! Tiszta levegõt! Tiszta közéletet!
Bemutatkoznak a Szarvasi Város- és Környe-

zetvédõ Egyesület képviselõ-jelöltjei
ros zöldterületeinek fenntartási,
korszerûsítési munkálatainak irá-
nyítása: a gyep, a fa és cserje, ill. a
virágos felület gondozásának irá-
nyítása. Abban, hogy az ide érkezõ
vendégek a várost szépnek, gondo-
zottnak lássák - úgy érzem - az álta-
lam vezetett közösségnek is jelen-
tõs szerepe van.

Megválasztásom esetén - a Város-
védõ Egyesület fõ célkitûzései mel-
lett -a helyi gondok megoldása a
célom: 1. A zöldterületek további
fejlesztése. 2. Játszószerek kihelye-
zése lakótelepi területekre. 3. A le-
vegõszennyezés megszüntetése.  4.
A Vágóhíd úti garázssor környéké-
nek rendezése. 5. A járdák felújítá-
sának folytatása. 6. A Vágóhíd úti
csapadékvíz elvezetésének megol-
dása.

A továbbiakban számítok a vá-
lasztókerület szavazópolgárainak
véleményére és támogatására.

Megtisztelõ támogató szavazatu-
kat elõre is köszönöm.

Sonkoly Mátyás
Tel: 215 726; 06/70/ 2445939

Fizetett politikai hírdetés


